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Proces-verbal 
încheiat în ședința Comisiei de ecologie, protecţia mediului şi igienizare 

din data de 29 iulie 2024, ora 11 
 

Ședința s-a desfășurat prin mijloace electronice, prin intermediul 
platformei online de videoconferință WebEx. 

 
Convocarea ședinței comisiei a fost făcută la solicitarea din data de 

26.07.2024 a doamnei preşedinte Ciceală Ana Maria. 

 

1. CICEALĂ ANA-MARIA – PREȘEDINTE – prezent 

2. VIȘAN HORIA-ALEXANDRU – SECRETAR - prezent 

3. PURCAREA SORIN – prezent 

4. GRAM ANAMARIA ALINA – prezent 

5. MUREȘAN MANUELA – prezent 

6. FLORESCU ADRIAN – CONSTANTIN – prezent 

7. MAXIM MARIUS – CĂTĂLIN – absent 

8. STOICA IOANA – prezent 

9. COMĂNICI ANCUȚA - SORINA – prezent 

 

Ordinea de zi a comisiei: 
I. p8. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării proiectului 

„Redimensionarea rețelelor publice de apă potabilă și canalizare pe 
străzile Cuțitul de Argint și Istrati Constantin, sector 4, București” la 
programul vizând sisteme de alimentare cu apă, canalizare și epurare a 
apelor uzate pentru care a fost aprobat Ghidul de finanțare prin Ordinul nr. 
475/29.02.2024 emitent Ministerul Mediului, Apelor și Pădurilor, precum și 
privind asigurarea și susținerea, din surse proprii, a cheltuielilor care nu 
sunt acoperite prin finanțarea acordată de AFM și a cheltuielilor neeligibile 

II. p9. Proiect de hotărâre pentru aprobarea devizului general și a 
indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de investiții 
„Redimensionarea rețelelor publice de apă potabilă și canalizare pe 
străzile Cuțitul de Argint și Istrati Constantin, sector 4, București 

III. p16. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului 
privind regimul finanțărilor nerambursabile de la bugetul local al 
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Municipiului București pentru activități nonprofit de interes local, conform 
prevederilor Legii nr. 350/2005, pentru domeniile: Protecția mediului 
înconjurător și Protecția Animalelor 

IV. p69. Proiect de hotărâre privind transferul activității Centrului de 
Protecție a Plantelor București, serviciu public de interes local al 
Municipiului București către Administrația Lacuri, Parcuri și Agrement 
București și aprobarea organigramei, numărului total de posturi, statului 
de funcții și Regulamentului de Organizare și Funcționare ale 
Administrației Lacuri, Parcuri și Agrement București 

V. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Municipiului 
București în cadrul Misiunii Oglindă a Misiunii UE “100 de orașe inteligente 
și neutre din punct de vedere climatic până în 2030” (M100) 

VI. Discutie despre situatia din parcul IOR (retrocedare, incendii, 
etc.); invitat dl Director General Răşică Daniel Mihai - Politia Locală a 
Municipiului Bucuresti 
 

Asistent comisie 

Bună ziua. 

Sunt prezenți 6 din cei 9 consilieri generali, este cvorum, doamna 

președinte.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da. Putem sa începem.  

Bun. În primul rând vă supun la vot ordinea de zi, așa cum a fost 

ea comunicată acum câteva zile, vinerea trecută.  

 

Asistent comisie 

Puteți vota. 

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Eu sunt „pentru”. Mureșan. 

 

Domnul secretar Vişan Horia Alexandru 

Horia Vişan „pentru”. 
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Asistent comisie 

Am notat, domnul consilier „pentru”. 

Cu votul domnului consiliul Vișan și al doamnei consilier Mureșan, 6 

voturi pentru, 0 abțineri, 0 voturi împotrivă.  

 

Domnul consilier Florescu Adrian Constantin 

Şi eu sunt „pentru”. 

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă mulțumesc.  

Haideți să trecem la primul punct, așadar, de pe ordinea de zi. Este 

vorba de Proiect de hotărâre privind aprobarea participării proiectului 

„Redimensionarea rețelelor publice de apă potabilă și canalizare pe 

străzile Cuțitul de Argint și Istrati Constantin, sector 4, București” la 

programul vizând sisteme de alimentare cu apă, canalizare și epurare 

a apelor uzate pentru care a fost aprobat Ghidul de finanțare prin 

Ordinul nr. 475/29.02.2024 emitent Ministerul Mediului, Apelor și 

Pădurilor, precum și privind asigurarea și susținerea, din surse 

proprii, a cheltuielilor care nu sunt acoperite prin finanțarea acordată 

de AFM și a cheltuielilor neeligibile. 

Cine este alături de noi pentru a prezenta proiectul din partea 

executivului?  

 

Doamna şef serviciu Pop Cristina – Serviciul Alimentare cu Apă şi 

Canal 

Bună ziua. Cristina Pop, șef Serviciu Alimentare cu apă și 

canalizare.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bună ziua. Vă rog, dacă puteți foarte pe scurt să ne spuneți câteva 

detalii bugetare, dar și tehnice.  
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Doamna şef serviciu Pop Cristina – Serviciul Alimentare cu Apă şi 

Canal 

Sigur. Deci, după cum se știe, sistemul de alimentare cu apă și 

canalizare din municipiul București, din păcate este destul de învechit, așa 

cum se observă și în perioadele cu fenomene meteo nefavorabile, ţinând 

cont că rețelele la momentul când au fost executate ele acum 70 80 de ani 

se dimensiona pe an pentru o anumită cantitate de ploaie. Ele nu mai fac 

față și atuncea, ne-am propus împreună cu operatorul Apa Nova să 

redimensionăm majoritatea sistemului de alimentare cu apă și canalizare 

din din în principal din zona centralã a Municipiului București, care este 

cea mai în situația cea mai defavorabilă. Proiectul respectiv ne-a fost pus 

la dispoziţie, este realizat de către Apa Nova ca și proiectare și prevede 

redimensionarea, așa cum am spus rețelelor de apă și canalizare pe 

strada Cuțitul de Argint și Constantin Istrati. Este vorba de din punct de 

vedere al apei de 846 m liniari de rețea de apă care se înlocuiește cu o 

rețea nouă și care va prelua care are toate accesoriile necesare, robinete 

de sectorizare, hidranți tot ce îi trebuie și va prelua branșamentele 

existente, iar din punct de vedere al canalizării, tot așa se va înlocui și va 

crește diametrul colectoarelor de canalizare. Avem 280 m de 600, avem 

59 m de 100, 185 de PVC de 315, 191 de PVC de 400, 59 ml de PVC de 

500, mai sunt tot așa niște bucățele de conducte de sub traversări cu 

materiale noi și, de asemenea, se vor se vor face 28 de cămine de vizitare 

și 57 de guri de scurgere. Iar racordurile de canalizare se înlocuiesc, astfel 

că se vor face cele 59 de racorduri se vor existente, se vor prelua în noua 

rețea și se vor moderniza ca și materiale. Valoarea totală de investiție, 

inclusiv TVA este de 46 de milioane de lei, 424.457,52, din care C+M 

inclusiv TVA sunt 28 de milioane 046.925,01. Durata de realizare a 

investiției sunt 12 luni la care se adaugă termenul pentru realizarea 

recepției la terminarea lucrărilor.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Și pentru licitație? Cât timp de la aprobarea indicatorilor până la 

contractare? 
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Doamna şef serviciu Pop Cristina – Serviciul Alimentare cu Apă şi 

Canal 

Am să mă leg un pic de proiectul următor. 

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Pentru că sunt conectate, am văzut devizul. Îl puteţi prezenta tot 

acum.  

 

Doamna şef serviciu Pop Cristina – Serviciul Alimentare cu Apă şi 

Canal 

Deci noi ne-am propus să realizăm această investiție pe fonduri de 

mediu, care a fost aprobat la începutul anului prin ordinul 475/2024 de 

către Ministerul Mediului. Din păcate, la acea etapă a fost o sesiune de 

depunere a documentațiilor, adică inclusiv a hotărârilor de Consiliu prin 

care s-au aprobat indicatorii şi cofinanţarea, a fost în luna a 5-a. Noi nu 

am fost gata cu toate documentele la momentul respectiv, iar sesiunea de 

sesiunea de depunere a durat fix 8 minute, adică s-a deschis, toţi cei care 

au avut proiecte în cele 8 minute au depus și s-a închis după 8 minute. În 

schimb, ordinul acesta spune că se pot face sesiuni multianuale sau chiar 

sau chiar și în anii următori, adică nu se închide acum. Când vor mai avea 

sume de bani, vor scoate din nou, vor scoate din nou, vor depune. 

Scoatem din nou pentru depunere de cereri de finanțare. Acuma dacă 

municipiul București va avea, noi avem prinsă în buget pe credite de 

angajamente. În schimb, pe credite bugetare nu s-au acordat sume. Așa 

că dacă cumva… 

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vorbim cam de 10 milioane de euro, din ce… 

 

Doamna şef serviciu Pop Cristina – Serviciul Alimentare cu Apă şi 

Canal 

Da, total valoare de investiție din care vreo da, deci din cei 46 de 

milioane de lei, vreo doar vreo 15 milioane erau oricum eligibil pe Fondul 

de mediu. Deci dacă se va suplimenta, cumva pe bugetul local și valoarea 
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creditelor bugetare ca să putem să scoatem la licitație, vom demara anul 

acesta. Dacă nu, din păcate, vom aștepta, pentru că nefiind sume 

aferente, el nu este proiectare cu execuție. Este doar execuție, deci în 

momentul în care vom atribui un contract, va trebui să începem să și ă 

decontăm situațiile de lucrări aproape lunar, deci dacă nu vom avea sume 

să ne angajăm la așa ceva, probabil că vom aștepta următoarea etapă de 

finanțare de la mediu și pe urmă vom scoate, adică vom aștepta finanțare 

și pe urmă vom scoate la licitație.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Am înțeles. O altă idee ar putea să fie negocierea cu Apa Nova, au 

mai făcut lucrări… 

 

Doamna şef serviciu Pop Cristina – Serviciul Alimentare cu Apă şi 

Canal 

Au mai făcut lucrări și într-adevăr și această lucrare ar putea să facă 

parte din din acel program investițional, noul program investițional aprobat 

prin actul Adițional numărul 11, pe care Apa Nova îl derulează și ținând 

cont că ei au făcut proiectul și din ce am din datele pe care le dețin eu, ar 

fi și depus la autorizație de construire. Probabil că dacă noi nu avem 

fonduri, va reveni din nou să fie să fie executat în cadrul programului 

investițional al Apei Nova.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun, vă mulțumesc mult pentru explicații. Colegii consilieri, vă rog 

dacă aveți întrebări sau interpelări pe aceste 2 proiecte. Încă o dată e 

vorba de participare a programului în cadrul concursului de la Fondul 

pentru mediu, şi II, devizul general și indicatorii tehnico economici pentru 

proiect. Înțeleg că nu sunt alte interpelări pe acest subiect. Vă mulțumesc, 

doamna Pop pentru prezentare. 

Putem supune la vot proiectul 1 prima dată privind participarea și 

apoi proiectul 2 privind indicatori.  
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Asistent comisie 

Puteți vota. 

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Eu sunt „pentru”. Mureșan. 

 

Asistent comisie 

Cu votul doamnei consilier Mureșan, sunt 8 voturi pentru, 0 

abțineri, 0 voturi împotrivă. Aviz favorabil.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun, vă mulțumesc. 

Trecem la următorul proiect. Este vorba de Proiect de hotărâre 

pentru aprobarea devizului general și a indicatorilor tehnico – 

economici pentru obiectivul de investiții „Redimensionarea rețelelor 

publice de apă potabilă și canalizare pe străzile Cuțitul de Argint și 

Istrati Constantin, sector 4, București. 

Vă rog să supuneți la vot. 

 

Asistent comisie 

Puteţi vota. 

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Eu sunt „pentru”. Mureșan. 

 

Asistent comisie 

8 voturi pentru, 0 abțineri, 0 voturi împotrivă, aviz favorabil.  
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Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun, vă mulțumesc. 

Trecem așadar, la punctul 3, Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Regulamentului privind regimul finanțărilor 

nerambursabile de la bugetul local al Municipiului București pentru 

activități nonprofit de interes local, conform prevederilor Legii nr. 

350/2005, pentru domeniile: Protecția mediului înconjurător și 

Protecția Animalelor. 

Este de la Direcția relația cu ONG-uri cineva alături de noi cred, e 

domnul director Dragnea?  

 

Domnul director executiv Dragnea Petre Bogdan Cătălin – Direcţia 

Relaţia cu ONG, Sindicate şi Patronate 

Bună ziua. 

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bună ziua.  

 

Domnul director executiv Dragnea Petre Bogdan Cătălin – Direcţia 

Relaţia cu ONG, Sindicate şi Patronate 

Pe scurt, aș vrea să vă spun că la încheierea sesiunilor anterioare 

de finanțare nerambursabilă, beneficiarii au transmis propuneri referitoare 

la îmbunătățirea regulamentului privind regimul finanțărilor 

nerambursabile. Iar sugestiile acestora, împreună cu recomandările 

membrilor Comisiei de evaluare și selecție, cât și recomandările desprinse 

din dezbaterile publice, au fost analizate și transpuse într-o variantă mai 

clară şi mai accesibilă a Regulamentului privind regimul finanțărilor 

nerambursabile. Astfel încât suntem în fața dumneavoastră pentru a aviza 

favorabil aceste propuneri de modificare a regulamentului.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumesc pentru prezentare.  
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Voiam să vă întreb care sunt pe scurt principalele modificări? Știu 

că s-au adus, s-au mărit limitele de finanțare și pentru persoane fizice, cât 

și pentru persoane juridice. Dar am văzut și foarte multe modificări în 

regulament privind condițiile și apoi deconturile. Dacă puteți să treceți în 

revistă, vă rog foarte pe scurt care ar fi principalele modificări.  

 

Domnul director executiv Dragnea Petre Bogdan Cătălin – Direcţia 

Relaţia cu ONG, Sindicate şi Patronate 

Exact. Pe scurt, începând cu faptul că plafonul maxim per proiect a 

crescut de la 150.000 RON la 200.000 RON şi că bugetul total alocat 

pentru acest program anual a crescut de la 2,4 milioane la 3 milioane de 

lei, aș începe prin a spune că au fost clarificate atribuțiile Comisiei de 

evaluare și selecție la nivel tehnic și foarte important faptul că această 

Comisie își încetează activitatea în momentul în care contractele au fost 

atribuite și semnate. Urmând ca implementarea să fie apanaj al direcției 

ca și componentă tehnică.  

Foarte important și o solicitare expresă a ONG-urilor a fost de a 

funcționa în 2 tranșe. Noi tradițional aveam 3 tranșe, o plată inițială, una 

intermediară și una finală pentru care îngreuna foarte mult perspectiva 

bugetării de către ONG-uri a activităților desfășurate. Așa încât acum vom 

funcționa cu un avans de 70 % și cu tranșa finală de 30 %.  Da, pentru că 

noi, practic, suntem în cadrul unui program care finanțează activități de 

mediu și protecția animalelor, ne-am gândit că anumite criterii care 

vizează în mod imperativ protecția mediului să fie aplicabile inclusiv 

finanțării. Ce anume, știu și eu, bugetele alocate către tipărituri, de 

exemplu, nu erau reglementate. Acum au un prag maxim de 5 % din 

bugetul alocat. Am reorganizat practic grila de evaluare a proiectelor și 

punctajele acordate pentru evaluare cu accent pentru sprijinirea 

proiectelor sustenabile. Și impactul asupra mediului. Şi am introdus un 

capitol care defineşte mai bine ideea de monitorizare a proiectelor, pentru 

că exista la moment dat o formulare, dar nereglementată vis-a-vis de cum 

putem… 

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Noi am lucrat în această comisie pentru a face acest regulament 

posibil încă de acum 3 ani, de când s-a început ca inovație la propunerea 

Comisiei acest proiect și chiar mă bucur dacă ați putut îmbunătății 
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substanțial cu aportul Comisiei de evaluare, regulamentul și al direcției, 

fiindcă în timp se reglează anumite lucruri, se vede cum se face, cum merg 

lucrurile în practică. De exemplu, partea aceasta cu tranșele de plată, mai 

ales că de obicei, din păcate, se întârzie cu demararea acestui program și 

poate ăsta e un lucru care ar trebui îmbunătățit substanțial în anii viitori, 

dar a face 3 tranșe pentru un program care începe în luna august, e puțin, 

vine practic să îngreuneze tot procesul pentru ONG-urile care 

implementează proiecte. 

 

Domnul director executiv Dragnea Petre Bogdan Cătălin – Direcţia 

Relaţia cu ONG, Sindicate şi Patronate 

Eu vreau să mulțumesc Comisiei de evaluare și selecție cu care am 

lucrat și care n-au fost alături.  

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Aş dori să spun şi eu câteva cuvinte. 

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă rog, vă rog doamna consilier.  

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Eu sunt în acea Comisie despre care vorbește domnul director și 

vreau să felicit întreaga direcție pentru munca depusă și rezultatul final. 

Într-adevăr au consultat şi membrii Comisiei au consultat și ONG urile care 

au participat și care intenționează să participe. A fost un proces foarte 

transpare și, în același timp, foarte profesionist desfășurat. Singura mea 

întrebare ar fi dacă acest anul acesta, în speranța că se vor primi voturile, 

mai este timp pentru demararea proiectului, pentru că suntem deja în luna 

august, o lună înseamnă depunerea proiectelor și, după cum bine știm, 

trebuie încheiat în același an calendaristic.  

Și o întrebare legat de anii viitori, dacă nu s-ar putea elabora un 

proiect astfel încât să devină prin hotărâre de Consiliu General un concurs 

care să se desfășoare în fiecare an, fără a fi nevoie de aprobarea 

Consiliului în anul respectiv. Pentru că în fiecare an noi întârziem, pentru 
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că așteptăm să se voteze bugetul. După care intră acest proiect în 

dezbatere publică o lună, deci se pierd, se mai pierde cel puțin o lună şi 

apoi, dacă Consiliul General are bunăvoința să-l voteze, poate fi şi 

implementat, adică undeva în luna mai, în cel mai fericit caz. Avem mai-

decembrie. Și atunci întrebarea mea ar fi dacă din punct de vedere legal 

se poate și dacă se poate ca o hotărâre de Consiliu General să stabilească 

ca fondurile pe care Consiliul General le votează în cadrul votului dat pe 

buget să fie alocate și să fie imediat implementat proiectul, adică ar putea 

fi chiar din luna următoare. Desigur că și acest proiect să fie pus în 

dezbatere publică.  

Mulțumesc.  

 

Domnul director executiv Dragnea Petre Bogdan Cătălin – Direcţia 

Relaţia cu ONG, Sindicate şi Patronate 

Am verificat cum fac colegii de la … pentru că aveam acest of, în 

sensul în care ei plecau mai devreme ca noi și pentru anul viitor ne 

propunem ca în aceeași ședință în care se votează bugetul să prindem pe 

ordinea de zi ulterior votului pe buget și programul anual, astfel încât să 

eliminăm timpul ăsta pe care îl pierdem respectând legislația care spune 

că după … ulterioară aprobării… 

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Da, singura problemă, știți care care ar fi domnul director, că m-am 

gândit și eu la varianta asta? Trebuie pus în dezbatere publică și nu-l puteți 

pune în dezbatere publică până nu-i aprobat bugetul. Deci luna aceea nu 

prea avem cum s-o evităm. Luna cea pierdută, de asta mă gândeam dacă 

ar putea fi făcut un proiect generalist, valabil până la abrogarea hotărîrii 

respective pentru toți anii care urmează. Dacă sunt modificări sau dacă se 

consideră că proiectul nu mai e de actualitate, un alt proiect, o altă 

hotărâre de Consiliu General, este abrogată decizia Consiliului și gata. 

Numai la aspectul acesta practic mă gândeam, că ONG-urile au de foarte 

puține ori proiecte care să se deruleze pe 2-3 luni. Și acoperă de obicei 

cam tot anul. Ca o idee, poate vă interesează juridic dacă s-ar putea 

organiza cumva aşa. Pentru că de dezbatere publică, oricum nu putem să  

nu îl punem în dezbatere publică, mi se pare și foarte importan, nu numai 

legal. Dar chiar este foarte important ca procesul să fie foarte transparent. 
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Domnul director executiv Dragnea Petre Bogdan Cătălin – Direcţia 

Relaţia cu ONG, Sindicate şi Patronate 

Noi așa și funcționăm sub premisiile aceste ale dezbaterii publice. 

Pot să vă spun acum, știu, din păcate, suntem în situația asta. Din fericire, 

parte din ONG-urile care așteaptă programul aceasta de finanțare s-au 

acomodat cu aceste disfuncționalități cum putem să le spunem și cumva 

sunt pregătiţi din momentul t0 să-și comprime activitățile, să se încadreze 

într-un oarecare calendar, deși nu este dezirabilul. Vă garantez că căutăm 

cea mai bună variantă, astfel încât de la anul să nu știu să compensăm 

acest minus al programului care este votat ulterior bugetului. Altfel, dacă 

mă întrebați, reușim și în 2024 să implementăm proiecte. Facem tot 

posibilul și e și un un obiectiv principal pentru noi. E o satisfacție al direcției 

să poată să facă posibil acest lucru.  

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Vă mulțumesc și aș vrea să mai remarc un lucru, scuze, cer scuze, 

doamna președinte. An de an acest concurs s-a perfecționat și au venit 

proiecte din ce în ce mai bune și au venit și mai multe ONG-uri spre noi. 

Ne-am cumva câştigat credibilitate în ochii ONG-urilor și cetățenii încep 

să aprecieze și transparența de care tot insist să amintesc și 

corectitudinea atât a Comisiei, cât și a aparatului Primăriei.  

Mulțumesc frumos și felicitări.  

 

Domnul director executiv Dragnea Petre Bogdan Cătălin – Direcţia 

Relaţia cu ONG, Sindicate şi Patronate 

Mulțumesc mult.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Voiam sa adaug. Partea aceasta, programul trebuie adoptat 

anual, adică ar fi bine într-adevăr să-l putem adopta în Consiliul General 

pentru mai mulți ani sau înainte de 1 ianuarie, însă el nu poate fi, așa 

spune Legea 350, din câte știu eu. Pe de altă parte, au fost propuse 

modificări la legea 350 ca acest program să se poată desfășura 
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multianual, adică să poată fi alocate fonduri pentru mai mulți ani pentru. 

proiecte care se desfășoară pe parcursul a mai mulți ani, dar bineînțeles, 

schimbarea legii nu depinde de noi. Pe de altă parte, într-adevăr, 

depindem de aprobarea bugetului, dar dacă s-ar respecta această cerinţă 

ca în aceeași ședință în care se aprobă bugetul, să fie aprobat şi acest 

proiect, fiindcă noi putem să-l dezbatem în Comisie și să dăm aviz pe el 

înainte de adoptarea bugetului și putem, de asemenea să facem, astfel 

încât să comprimăm toate termenele cerute de lege și, din punctul meu de 

vedere, nu ar trebui să se întârzie mai mult de maxim 30 martie, adică cu 

tot cu adoptarea bugetului și punerea în dezbatere publică a programului 

anual. Se întârzie de mai multe raţiuni. Câteodată au fost și politice, de 

exemplu, anul asta cred. Nu înțeleg de ce nu a fost aprobat de acum 3 

luni, când a venit prima dată la vot în Consiliul General și nu mă refer la 

regulament. Mă refer strict la program Fiindcă erau 3 luni adăugate în 

calendarul proiectelor. Dar cum spuneam, putem să reglăm aceste lucruri 

și felicit și eu și Comisia și direcția, fiindcă au îmbunătățit de la an la an și 

regulamentul și implementarea efectivă a programului, au venit cred că s-

a triplat numărul de cei, dintre aplicanții dintre cei care au fost finanțați și 

au implementat proiecte, la fel și bugetul față de primul an de 

implementare, de acum 4 ani.  

Vă mulțumesc. 

Vă propun să trecem la vot prima dată pe regulament și apoi pe 

programul anual.  

 

Asistent comisie 

Puteți vota. 

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Eu sunt „pentru”. Manuela Mureșan. 

 

Asistent comisie 

Putem închide, doamna președinte, votul?  
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Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da.  

 

Asistent comisie 

Cu votul doamnei consilier Mureșan, sunt 7 voturi pentru, 0 

abțineri, 0 voturi împotrivă, aviz favorabil. 

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă mulțumesc.  

Trecem mai departe la Proiect de hotărâre privind transferul 

activității Centrului de Protecție a Plantelor București, serviciu public 

de interes local al Municipiului București către Administrația Lacuri, 

Parcuri și Agrement București și aprobarea organigramei, numărului 

total de posturi, statului de funcții și Regulamentului de Organizare 

și Funcționare ale Administrației Lacuri, Parcuri și Agrement 

București. 

Știu că am mai discutat acest proiect în multiple dăți. Ce s-a 

modificat? Dacă este cineva de la ALPAB care ne poate lămuri, vă rog. 

Sau de la Direcția de Mediu. Văd că este doamna Chiriță în online sau 

doamna Drăgoi, vă rog. 

 

Doamna director executiv Drăgoi Geta – Direcţia Managementul 

Resurselor Umane 

Bună ziua. Drăgoi mă numesc. Nu sunt modificări. Nu sunt 

modificări, față de ultima prezentare a proiectului.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Fiindcă știu că noi l-am mai votat o dată. Acum o lună. 

 

Doamna director executiv Drăgoi Geta – Direcţia Managementul 

Resurselor Umane 

Tot ăla este. 
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Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dar a primit noi numere de înregistrare sau care este motivul?  

 

Doamna director executiv Drăgoi Geta – Direcţia Managementul 

Resurselor Umane 

A fost pus din nou pe, repus pe ordinea de zi, evident se dă număr 

de înregistrare. Proiectul este acelaşi. Nu s-a intervenit asupra lui.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dacă sunt colegi care au totuși întrebări vizavi de acest proiect. 

Înțeleg că nu sunt. Vă rog supuneți la vot și acest proiect. 

 

Asistent comisie 

Puteți vota. 

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Eu sunt „pentru”. Manuela Mureșan. 

 

Asistent comisie 

Mureșan, pentru.  

Închidem votul doamna președinte? 

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da.  

 

Asistent comisie 

Sunt 5 voturi pentru, 1 abținere, 0 voturi împotrivă, aviz 

favorabil.  
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Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

OK, vă mulțumesc.  

Trecem acum la următorul proiect de pe ordinea de zi, Proiect de 

hotărâre privind aprobarea participării Municipiului București în 

cadrul Misiunii Oglindă a Misiunii UE “100 de orașe inteligente și 

neutre din punct de vedere climatic până în 2030” (M100). 

Deci e vorba de un program al Uniunii Europene. 100 de orașe 

inteligente și neutre din punct de vedere climatic. De la Direcția Generală 

management proiecte cu finanțare externă este alături de noi? Bună ziua. 

 

Domnul Mihalcea Ovidiu Alexandru – Direcţia Generală 

management proiecte cu finanţare externă 

Bună ziua, mă numesc Mihai Ovidiu Alexandru, din partea Direcţiei 

Generale management proiecte cu finanțare externă. Inițiativa Comisiei 

Europene M100 de orașe neutre climatic și inteligente, propune atingerea 

unor obiective ambițioase, precum adaptarea la schimbări și creșterea 

calității vieții în orașe verzi, prin implicarea cetățenilor, a instituțiilor și 

autorităților. Se propune participarea în cadrul misiunii oglinde misiunii 

oglindă a Misiunii M100, ce a fost înființată de către Ministerul Fondurilor 

Europene. Această misiune reprezintă angajamentul clar asumat al 

României în cadrul programului. Și prin participarea la această misiune, 

noi pregătim un inventar al emisiilor gazelor cu efect de seră, precum 

dioxid de carbon, metan, protoxid de …, hidrocorocarburi, … carburi, deci 

emisii provenite atât din traficul rutier, cât și din activități industriale, din 

încălzire, prin program se abordează mai multe domenii precum energie, 

transporturi, industrie, agricultură. Se pune accent și pe digitalizare și 

Smart City. Iar participarea în cadrul, dacă se va aproba participa în cadrul 

acestui program, va reprezenta o carte de vizită pentru municipiul 

București, pentru că noi vom prezenta portofoliul de măsuri, de proiecte 

deja implementate, de proiecte pe care le avem în vedere, de politici 

actuale, de politici care se vor propune spre aprobare. Acesta este scopul 

participării în cadrul ...  
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Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă mulțumesc. Voiam să întreb, deci, practic nu se depune un 

proiect propriu zis din ce înțeleg de la dumneavoastră. 

 

Domnul Mihalcea Ovidiu Alexandru – Direcţia Generală 

management proiecte cu finanţare externă 

Nu reprezintă propunerea unui proiect. Reprezintă participarea la o 

inițiativă, iar dacă noi vom fi acceptați, vom putea accesa fonduri dedicate 

celor care sunt, care participă, a căror cerere de participare a fost aprobată 

în cadrul… 

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Practic pentru proiecte deja existente sau care urmează a fi făcute 

de către municipiu și care au ca obiective și își propun să contribuie și la 

acest program, adică. Acolo unde coincid obiectivele nu și indicatorii. 

Acest program se poate aplica pentru finanțare punctuală.  

 

Domnul Mihalcea Ovidiu Alexandru – Direcţia Generală 

management proiecte cu finanţare externă 

Da, aşa este. 

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Am înțeles, acum. Bine. Vă mulțumesc. Şi când este termenul pentru 

aplicare?  

 

Domnul Mihalcea Ovidiu Alexandru – Direcţia Generală 

management proiecte cu finanţare externă 

Apelul s-a deschis pe 15 iunie. Se închide pe 15 septembrie. Avem 

acum în pregătire documentațiile.  
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Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

OK. Bun. Deci ca pas vă trebuie și acest proiect de hotărâre aprobat. 

 

Domnul Mihalcea Ovidiu Alexandru – Direcţia Generală 

management proiecte cu finanţare externă 

Da, ne-ar ajuta pe partea de susținere politică. Am avea 5 puncte în 

plus la evaluare.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Am înțeles, bun, e bine de știut și foarte important. Da.  

Vă rog, colegii consilieri, dacă aveți întrebări pentru domnul 

Mihalcea pe acest proiect de hotărâre. Înțeleg că nu sunt.  

Haideți să votăm, să dăm și aviz pentru acesta. Sper să fie votat și 

mâine în Consiliul General.  

 

Asistent comisie 

Puteți vota. 

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Eu sunt „pentru”. Manuela Mureșan. 

 

Asistent comisie 

6 voturi pentru, 0 abțineri, 0 voturi împotrivă. Aviz favorabil.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Perfect, vă mulțumesc mult. 

Trecem la punctul următor și anume dorim să discutăm. Nu avem un 

proiect de hotărâre, efectiv, ci am invitat Poliția Locală a Municipiului 

București, pe domnul director Rășică să ne răspundă la întrebări privind 

situația incendiilor și amenințărilor către cetățeni de la parcul IOR 
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retrocedat. Este cineva alături de noi de la Poliția Locală? Am invitat, din 

câte știu pe toate căile disponibile și pe email și telefon și SMS.  

 

Asistent comisie 

Intrase domnul Codreanu Vanderdi, am observat la un moment dat 

în online, acum nu-l mai văd.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Puteţi să-l sunați pe domnul Răşică, din nou, vă rog? Așteptăm un 

minut, două. Mulţumesc mult. 

 

Asistare comisii 

Sigur. 

Doamna preşedintă, am sunat, nu-mi răspunde. Dar mai devreme 

intrase cineva, văd că a ieșit, nu știu ce să vă spun. Intrase cu un alt user. 

Deci nu apărea domnul Răşică. Apărea Codreanu Vanderdi.  

 

Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Așa cum toți ceilalți directori au putut să participe astăzi și pot să 

participe la întâlnirile comisiei noastre de mediu, pot presupune că și 

dumnealor dacă doreau să participe, le era simplu să intre pe link-ul de 

Webex. Așadar, o să adresez câteva întrebări către directorul și 

conducerea Poliției Locale a Municipiului București în acest moment, în 

speță pentru domnul Daniel Rășică cu privire la situația din parcul IOR și 

o vom transmite ca interpelare din partea comisiei noastre. O să facem și 

în scris, apoi după comisie.  

Întrebările pe care le am, şi apoi, voi adresa câteva și din partea 

cetăţenilor care m-au interpelat și pe mine la rândul meu se referă la o 

dată incendiile care au avut loc și au loc în continuare pe suprafața 

retrocedată de 12 hectare din parcul IOR, ultimul a fost un incendiu mare 

petrecut acum 10 zile, pe 19 iulie și vizează patrulele pe care poliția locală 

le are alocate către acel spațiu și care totuși nu reușesc să prevină și să 

prindă în fapt oamenii care pun acolo foc. O dată.  
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De câte ori au fost în misiune și de câte ori au fost prezenți polițiștii 

locali de la generală în momentul în care incendiile din IOR, 20 la număr, 

nu vorbim de câteva, s-au întâmplat în ultimul an şi jumătate și care au 

fost măsurile întreprinse odată pentru a prinde făptașii împreună cu poliția 

capitalei și doi, care au fost acțiunile întreprinse pentru a preveni aceste 

incendieri? Poliția capitalei spune că ele au avut loc nu din întâmplare, ci 

cu un scop și cu intenție. Asta odată. 

Doi. Cum se face că totuși, deși sunt alocate patrule care 

supervizează acea zonă de către poliție, nu reușesc să îi prindă pe 

făptași? și II), care au fost sancțiunile aplicate către chiriașii care sunt în 

zonă și care amenință cetățenii? Au fost amenințați și au fost amenințări 

extrem de grave care s-au făcut la adresa lor inclusiv cu ardere a unor 

oameni, a unor bucureșteni, acum 10 zile. Ştiu că sunt dosare penale 

deschise, dar numai la inițiativa celor care au fost amenințați și a avocaților 

acestora și nu știu și de asta cer și voiam să-l întreb pe domnul director 

astăzi în comisie, cum colaborează cu poliția capitalei în această speță, 

care mi se pare foarte gravă? Menționez încă un lucru: incendiile care se 

produc acolo pe suprafața retrocedată nu au loc în alte locuri din București 

proprietăți private unde există iarbă mare și sunt destule. Știți că am vorbit 

și în această comisie când am vorbit despre proprietățile private, de unde 

sunt câini fără stăpân pe care trebuie să-i prindă ASPA și unde cu greu 

poate să intre să-i prindă fără acordul proprietarului, dar sunt o grămadă 

de astfel de proprietăți. Avem inventarul lor, nu? Îl aveți la Primăria 

Generală şi la poliție și cu toate acestea, nu se întâmplă astfel de incendii, 

iar în această zonă, care are același statut în momentul acesta, până vom 

reuși să o trecem din nou la municipiul București, ca teren, există incendii 

repetate de un an de zile, zeci de astfel de incendii. Este singurul loc din 

București proprietate privată care arde în orice anotimp și vara și toamna 

și iarna și primăvara. Și cu toate astea, poliția locală care are printre 

atribuții pe legea 155/2010 să prevină și să respecte toate reglementările 

cu privire la protecția mediului și la protecția cetățenilor, care îi revin pe 

atribuții, nu reușește să facă mare lucru. Singurul lucru care s-a întâmplat, 

și nu atunci când a fost director domnul director Răşică ci când a fost alt 

director, a fost acea amendă dată de către primarul general de 35 de 

milioane de euro, plus toate protestele cetățenilor care se întâmplă 

săptămânal acolo și care spun că se fac distrugeri acolo, se dă foc, se taie 

arbori. Când au fost amenințați săptămâna trecută sau au fost acolo 

cetăţenii și au fost amenințați de către chiriaşul proprietarului de acolo 

tocmai fiindcă încercau să prevină tăieri de arbori. 
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Așadar, aceste 3 întrebări le avem către Poliția Locală a Municipiului 

București să vedem care e planul dumnealor de acțiune, ce au făcut până 

acum și ce își propun să facă în viitor pe tema aceasta? Şi mai spun încă 

un lucru, cetățenii mi-au spus aseară. Erau acolo la protest ca în fiecare 

duminică și au spus. Nu era nimeni de la Poliția Locală generală, nici pe 

partea parcului, nici pe cealaltă.  

Bun, vă mulțumesc. Nu știu colegii în ce măsură mai au comentarii 

sau interpelări pe acest subiect. Chiar vă rog să interveniți şi Dvs. fiindcă 

mi se pare extrem de grav să avem o poliție plătită cu milioane de euro din 

banii cetățenilor bucureșteni, al cărui director nu vine și pare că nu-şi face 

treaba, deşi iarăşi, resurse sunt alocate acolo 

Cam asta a fost ordinea de zi a comisiei noastre de astăzi. Vom 

transmite întrebările şi interpelările, cum spuneam, şi în scris, către Poliţia 

Locală. Eu vă aştept peste încă o zi, miercuri la şedinţa de Consiliu 

General al Municipiului Bucureşti şi vă mulţumesc mult, în primul rând 

consilierilor, colegi ai comisiei pentru participare astăzi, doamnelor şi 

domnilor directori care ne-au prezentat proiectele, domnilor de la IT şi 

celor care poate ne-aţi urmărit astăzi online. Declar şedinţa închisă şi vă 

doresc o zi bună în continuare.  

Ședința comisiei s-a încheiat la ora 12. 
 

Notă: Consemnarea voturilor s-a realizat în conformitate cu 
rezultatele generate de sistemul de vot online cu aplicația integrată Slido 
precum şi pe baza votului exprimat verbal de către consilierii generali care 
nu au putut vota în modalitatea menționată mai sus. 
 
 
      PREȘEDINTE                                                     SECRETAR 
CICEALĂ ANA MARIA        VIŞAN HORIA ALEXANDRU 
 


